
Ankieta dot. hałasu na Osiedlu AVIA
przeprowadzona w ramach wniosku do Budżetu Obywatelskiego

dot. projektu kieszonkowego

Celem przeprowadzenia ankiety było zebranie informacji na temat zanieczyszczenia hałasem,
które występuje na Osiedlu Avia w Krakowie. Pozyskane dane zobrazowały problem jaki
występuje na Osiedlu i zostaną dołączone do wniosku Budżetu Obywatelskiego o wybudowanie
parku kieszonkowego w okolicy Osiedla Avia, który mógłby być “oazą ciszy” dla mieszkańców
Dzielnicy XIV Czyżyny.
Poniżej znajdują się wyniki przeprowadzonej w dniach 29 kwietnia - 3 maja 2021 r. ankiety.

W wypełnieniu ankiety wzięło udział 120 ankietowanych:
a) płeć - ankietę wypełniło 79 kobiet oraz 39 mężczyzn, 2 osoby nie podały płci,
b) wiek -  50,8% ankietowanych to osoby w przedziale wiekowym 31-40 lat, 28,3% to osoby

w przedziale 25-30 lat, 15% ankietowanych to osoby między 18 a 24 rokiem życia.
Pozostałe 5,8% osób wypełniających ankietę to osoby w przedziale wiekowym 41-50 lat.

c) sytuacja zawodowa - najwięcej, bo aż 77,5% ankietowanych to osoby pracujące na
etacie, 15,8% ankietowanych to uczniowie/studenci, 10% z wypełniających ankietę to
ludzie prowadzący własną firmę, 4,2% ankietowanych posiada pracę dorywczą, 2,5%
ankietowanych jest bezrobotnych, a 1,7% zaznaczyło sytuację zawodową jako “inne”. Nikt
z ankietowanych nie jest na emeryturze lub rencie.

d) powiązanie z Osiedlem Avia - 93,3% ankietowanych to mieszkańcy Osiedla, 8,3%
wypełniających ankietę pracuje na Avi, 1,7% odwiedza tu rodzinę lub znajomych, a 4,2%
zaznaczyło opcję “inne”.

Pytania dot. zanieczyszczenia hałasem:
a) 63,3% ankietowanych uważa, że na Osiedlu Avia jest głośno.
b) na pytanie “jak głośno jest na Osiedlu Avia?” w skali 1-5, gdzie 1 oznacza “wcale”, a 5

bardzo, 22,5% ankietowanych zaznaczyło 5, 28,3% wybrało 4, a 27,5% ankietowanych
zaznaczyło 3. 5,8% ankietowanych zaznaczyło odpowiedź 1, a 15,8% wybrało odpowiedź
2.

c) 58,3% ankietowanych przyznaje, że dźwięki występujące na Avi są nieprzyjemne i
dokuczliwe.

d) na pytanie “jak bardzo nieprzyjemny jest to hałas?” w skali 1-5, gdzie 1 oznacza “wcale”, a
5 bardzo, 19,5% ankietowanych zaznaczyło 5, 26,7% wybrało 4, a 21,7% ankietowanych
zaznaczyło 3. Odpowiedź 1 zaznaczyło 11,7%, a 20,8% wybrało odpowiedź 2.

e) Z podanych w odpowiedziach dźwięków najbardziej uciążliwym odgłosem jest dźwięk
samochodów - tę odpowiedź zaznaczyło 57,5% ankietowanych. Nieco mniej, bo 50,8%
ankietowanych wybrało odpowiedź “krzyk dzieci”, a 20% ankietowanych zaznaczyło
“szczekanie psów”. 28,3% wypełniających ankietę wybrało odpowiedź “inne”.

www.ideanova.org.pl
www.kapsulaczasu.org

kontakt@ideanova.org.pl

Fundacja IDEANOVA
ul. Syrokomli 3/1, 30-102 Kraków

KRS 0000712784



f) W pytaniu otwartym do odpowiedzi “inne” podano następujące odpowiedzi:
- Ogólna akustyka osiedla gdzie nawet najmniejsze rozmowy są słyszalne na całym

osiedlu (kształt "U" budynków + gęsta zabudowa powodują odbijanie się dźwięków
a nie ich rozpraszanie) - brak zieleni etc.,

- “krzyki” na balkonach podczas imprez, głośna muzyka, również nocną porą,
- sąsiedzi wiercący w ścianach od rana do wieczora,
- rozmowy w ogródkach restauracji oraz pod sklepami,
- śmieciarki rano,
- koszenie trawy,
- dzwony kościelne,
- odgłosy silników motocykli i skuterów,
- krzyki dorosłych,
- nocna aktywność fizyczna w strefie siłowni zewnętrznych,
- osiedle jest ciche i spokojne.

Pytania dot. miejsc ciszy i relaksu:
a) na pytanie czy na Osiedlu Avia są miejsca, gdzie można się zrelaksować odpowiedzi “tak”

i “nie” uplasowały się równo po 50%,
b) 82,5% ankietowanych uważa, iż Avia potrzebuje miejsca wolnego od hałasu,
c) 89,2% ankietowanych uważa, iż Avia potrzebuje miejsca, w którym będzie można się

zrelaksować,
d) jeśli w okolicy Osiedla Avia pojawi się miejsce do relaksu to chęć korzystania z takiego

miejsca wyraziło aż 96,7% ankietowanych.

Poniżej przedstawiono sugestie odnośnie parku kieszonkowego, który mógłby pojawić się
w okolicy Osiedla Avia w ramach Budżetu Obywatelskiego:

- Można dodać więcej drzew o obrębie dawnego pasa startowego, aby rozpraszać dźwięki.
- Jakakolwiek zieleń to bardzo dobry pomysł, zwiększa bioróżnorodność, poprawia

retencję, ma dobry wpływ na dobrostan społeczeństwa.
- Fajnie gdyby park zachęcał do aktywności fizycznej, np. mini golf, korty tenisowe itp.

Same ławki i trawa to za mało.
- Dużo zieleni - wysokie krzaki otulające, może kwiaty, ławeczki, niekoniecznie oświetlenie

1000 lumenów (mniejsze też jest spoko), zakaz wprowadzania psów.
- Co prawda mamy swój park, co jest świetne, ale jest on blisko Stella, więc niestety jest w

nim bardzo głośno, więc bardzo przydałoby się jakieś cichsze miejsce.
- Brak placu zabaw i instalacji dla dzieci.
- Dużo drzew, które w przyszłości stworzą piękną przestrzeń, urozmaicą gęstą zabudowę i

wpłyną na obniżenie skutków upałów - beton bardzo się grzeje.
- Zainstalowanie ekranów akustycznych przy ulicy Stella Sawickiego.
- Park bez huśtawek i zabaw dla dzieci.
- Im więcej zieleni na osiedlu, tym lepiej!
- Byle bez dzieci :)))
- Tylko żeby park nie był betonowy.
- Wokół osiedla brakuje drzew i zieleni. Wspaniale byłoby gdyby powstało miejsce

zbliżające mieszkańców osiedla do natury: drzewa, łąka bez zbędnego betonowania tak,
aby móc się rozłożyć na kocu i na chwilę poczuć się jak na leśnej polanie, a nie w środku
miasta.
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- Poproszę dużo zieleni, cienia (drzewa), alejki nie betonowe, a szutrowe i wygodne ławki
(bujaki byłyby super), dobra kawa (tą mogę przynieść ze sobą) 🙂.

- Brak wstępu z dziećmi do lat 15.
- Fantastyczny park. Potrzebujemy takiego miejsca!
- Bezpieczeństwo - dobre oświetlenie, a najlepiej monitoring. Niestety w okolicy było już

bardzo wiele przypadków nieposzanowania lub wręcz umyślnego niszczenia przestrzeni
wspólnych.

- Może park z mini z tężnią solankową.
- Daleko od ulicy i placów zabaw.
- Zakaz spuszczania psów i bezwzględny nakaz sprzątania po nich.

Analiza wyników ankiety:
Na podstawie wyników przeprowadzonego badania stwierdzono, iż na Osiedlu Avia występuje

dość duży problem zanieczyszczenia hałasem. Ankietowani uważają, że hałas ten jest bardzo

głośny oraz jest nieprzyjemny i dokuczliwy.

Dodatkowym problemem jest również brak miejsc do relaksu w otoczeniu zieleni.

Niemal 90% ankietowanych opowiedziało się pozytywnie za pomysłem stworzenia parku

kieszonkowego w okolicy Osiedla Avia.
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